
Protokół Nr XXXIV/2017 
z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 31 sierpnia 2017 roku 
 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Sędziszowie Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich przybyłych na sesję. Stwierdził na podstawie listy obecności iż obecnych jest 15 
radnych – pełny skład Rady Miejskiej. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Wiencek – wyraził zgodę. 
Głosowanie 14 głosów – za 
Przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów  z dwóch poprzednich sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwała w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów i nadania jej statutu. 
8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze publicznej. 
9.  Uchwała w sprawie zmian w Regulaminie o utrzymaniu porządku i czystości w gminie. 
10.  Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczona przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Uchwała w sprawie ustalenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Sędziszów oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej. 

12.  Uchwała w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia przebiegu drogi 
powiatowej nr 0187T Sędziszów – Grązów. 

13.  Uchwała w sprawie zmiany „Rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku 
publicznym i wolontariacie, na rok 2017”. 

14.  Uchwała w sprawie likwidacji samorządowej jednostki budżetowej o nazwie Zakład Usług 
Komunalnych w Sędziszowie, w celu przekształcenia w spółkę prawa handlowego. 

15.  Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2017 – 2028. 
16.  Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
18.  Wolne wnioski i dyskusja. 
19.  Zamknięcie obrad. 

Przedstawił wniosek do porządku obrad zgłoszony przez Burmistrza Sędziszowa: 

1) O wycofanie z porządku obrad sesji uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 
gminnych i ustalenia przebiegu drogi powiatowej nr 0187T Sędziszów – Grązów. 

   Prośba powyższa wynika z niemożności w terminie do 31 sierpnia br. (sesja będzie we 
wrześniu) uzyskania wymaganej w tej sprawie uchwały Rady Powiatu Jędrzejowskiego, oraz 
stanowiska Zarządu Województwa. Projekt uchwały będzie Wysokiej Radzie przedłożony po 
uzyskaniu stosownych opinii.   
O wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
gminie Sośno. 
Zapytał czy są inne wnioski do porządku obrad? 
Radny W. Tabor 
- zgłosił wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie likwidacji 
samorządowej jednostki budżetowej o nazwie Zakład Usług Komunalnych w Sędziszowie, w celu 
przekształcenia w spółkę prawa handlowego. 



Pan Burmistrz 
- chcę w tej sprawie przedstawić moje stanowisko jako organu wykonawczego, chcę się odnieść do 
tego wniosku w sprawie przekształcenia ZUK w spółkę. Proszę o głębokie zastanowienie się czym się 
kierowaliśmy proponując taką zmianę.  
Ustawa sejmowa z 2016 roku ograniczająca dotychczasowe prawo do pełnego odliczania VAT od 
zakupów i inwestycji służących dalszej sprzedaży opodatkowanej wprowadzają tzw. indywidualne 
prewspółczynniki – dla naszej gminy to 10% zamiast 100 % a dla ZUK to 61,90 % zamiast 100%. 
Orzecznictwo sądów administracyjnych jest niekorzystne dla gmin.(WSA w Bydgoszczy z dnia 
4.04.2017, WSA w Gdańsku z dnia 15.03.2017). 
Pozytywne strony przekształcenia ZUK w inną formę organizacyjno -  prawną funkcjonowania;  
w ciągu 3 lat możliwość odliczenia od inwestycji 5,8 mln zł, a nie 0,6 mln zł tj. różnica 5,2 mln zł 
corocznie ZUK jako Spółka będzie mógł odliczać od zakupów bieżących  VAT 23% tj. dodatkowo 
222 tys. zł - o tyle mniej gmina musi dokładać. Plus zwrot VAT- u od wydatków inwestycyjnych 
prowadzonych przez ZUK (samochody, koparka, sprzęt),  
- pełna transparentność, czytelne funkcjonowanie, łatwiejsze prowadzenie księgowości, 
- zachowanie dotychczasowego zatrudnienia z wynagrodzeniami na minimum tym samym poziomie 
jak dotychczas,  
- z zaoszczędzonych pieniędzy można szybciej zwiększać wynagrodzenia dla pracowników, 
- dalej pełny nadzór samorządu nad swoją spółką, 
- z zaoszczędzonych pieniędzy przez Gminę podjęcie już w 2018 roku niezbędnych realizacji zadań 
społecznych jak budowę mieszkań komunalnych, zwiększenie zakresu i ilości zadań z rewitalizacji, 
termomodernizację i wymianę dachów na Osiedlu Drewnianym, szybsze uzbrajanie terenów już 
zamieszkałych lub w budowie: drogi, kanalizacja, wodociągi, oświetlenie. Drogi i chodniki na 
wioskach. WPF zakładał pełne odliczanie VAT do roku 2020, 
- możliwość zlecania zadań z wolnej ręki zamówienia in – house dla własnej spółki, 
- jeśli nie to z czegoś będzie trzeba zrezygnować tylko z czego? 
Do trudnych spraw można zaliczyć: 

1. Koszty Rady Nadzorczej (ok. 30 tys. zł rocznie). 
2. Obawy pracowników przed czymś nowym, które są podsycane. 
3. Szybkie nauczenie się pracy i współpracy w nowych uwarunkowaniach. 
4. Dostosowanie do prawa spółek handlowych struktury ZUK: regulaminy, sprawozdania i tylko 

od ludzi zależy sprawność i efektywność działania spółki, a samorząd zawsze ma obowiązek o 
swoją własność (spółkę) dbać.  

W  miejscowościach nawet mniejszych jak Morawica, Łagów spółki te realizują wszystkie zadania 
komunalne gminy - budują świetlice, drogi, są konkurencyjni i dużo tańsi niż inni przedsiębiorcy.  
Gmina Morawica – od 5 lat Zakład Gospodarki Komunalnej Sp z o.o.(spółka wykonuje wszystkie 
zadania gminne np.; koszenie poboczy, utrzymanie parku miejskiego, utrzymanie porządku, dróg i 
podstawowe zadanie wodno – kanalizacyjne). 
Gmina Łagów – Spółka od 01.01.2016 (oprócz podstawowych zadań wodno – kanalizacyjnych budują 
drogi, świetlice – zatrudnili ludzi i utworzyli brygadę budowlaną, są konkurencyjni na rynku, dużo 
tańsi niż inni przedsiębiorcy).  
Takie spółki działają od 5 lat w Sandomierzu, Staszowie, Jędrzejowie, Włoszczowie. 
Można narzucać organowi wykonawczemu trudne warunki funkcjonowania, to są nasze wspólne cele, 
nie powinno nas to dzielić. Udało nam się tyle wykonać nie bojąc się powołaliśmy SPEC, gdzie sami 
nie zrobilibyśmy tych inwestycji jakie wykonał. Dla SPEC pożyczamy tylko pieniądze ale oddają z 
procentem. Na odliczenie VAT nie będziemy czekać, będzie odliczany od każdej faktury. Każdy 
samorząd powinien starać się dbać o siebie nie liczyć na nikogo, proszę Radę o podjęcie tej uchwały. 
Radny W. Tabor 
- dałem wniosek o przełożenie na inny termin, działamy bardzo szybko to jest niedobre, a tu 
tydzień na podjęcie tak trudnej decyzji, odłożyć temat do dalszego przepracowania. 
Pan Burmistrz 
- rozmowy o tym że trzeba to zrobić były na różnych posiedzeniach Komisji. 
Radny Z. Adamski 



- może to jest dobre rozwiązanie ale czas za krótki, Komisje wspólne rozpoczynają się o godz. 
1300 a o godz. 1600 wszyscy zmęczeni i rozchodzimy się do domów i nie zdążymy 
wszystkiego przepracować. Czy ta spółka może generować zyski? 
Radca prawny 
- w innych gminach generuje np. Włoszczowa, jeśli spółka jest dobrze prowadzona to ma 
zyski. To jest spółka z o.o. władze to walne zgromadzenie i Rada Nadzorcza. Burmistrz 
będzie odpowiadał przed RN i Radą Miejską. Nie ma recepty, że każda spółka będzie 
generować zyski. 
Radny N. Jawor 
- czy w umowie można zapisać że jeśli nie ma zysków to nie ma nagród, premii? 
 Radca prawny 
- umowa tego nie reguluje tylko Regulamin wynagradzania pracowników, jeśli będą straty to 
są inne instytucje, które mają to ocenić. 
Pan Burmistrz 
- to jest podmiot ze 100% udziałem samorządu, wg ustawy jest to najbardziej właściwe 
rozwiązanie dla gminy. 
Radny R. Dębicki 
- sami widzicie ile ten temat rodzi wątpliwości, powinny być one wszystkie rozwiane. 
Pan Burmistrz 
- dobro samorządu powinno przeważać, jeśli zdecydujecie o odłożeniu to trzeba robić szybko 
spotkania Komisji, przygotować pytania i odpowiedzi ale trzeba to zrobić szybko. 
Pani Skarbnik 
- obecnie prewspółczynnik stosuje się co miesiąc i odlicza VAT, od stycznia trzeba od nowa 
przeliczać i ustalić współczynnik dla nas, korygować i różnicę zwrócić do US, to samo w 
ZUK. Gminy traktuje się inaczej niż przedsiębiorców, nowe przepisy dla gmin 
uniemożliwiają odliczanie. Takie wzory ustaliło MF, gminy traktuje się inaczej niż innych 
ludzi. 
Radny J. Wiencek 
- nie znamy tych nowości, dobrze byłoby przedstawić w liczbach to będzie widać jaka to jest 
skala. 
Pani Skarbnik 
- w WPF jest kwota w dziale i rozdziale, przy budżecie na 2018 rok będziemy musieli 
poprawić i nie wiadomo jak to wyjdzie. 
Radny N. Jawor 
- powiedziałem aby pisać do MF bo sądy odpowiadają wg ustawy. 
Pan Burmistrz 
- gminy sądzą się z MF i przegrywają, po centralizacji VAT gmina przegrywa. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o zmiany w porządku obrad: 
Głosowanie 
15 głosów – za 
W pkt. 12 wprowadzamy uchwałę o pomocy dla gminy Sośno. 
- wniosek radnego Wiktora Tabor o wycofaniu z porządku obrad uchwały o przekształceniu 
ZUK 
Głosowanie 
8 głosów – za 
5 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Ad. 4 
Pan Przewodniczący 



- zapytał czy są uwagi do protokołów z dwóch poprzednich sesji – nie zgłoszono. 
Przyjęcie protokołów 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz odczytał informację o pracy w okresie międzysesyjnym. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są pytania do sprawozdania? 
Radna A. Konieczna 
- na placu targowym zniszczone TOI-TOI, urwane drzwi miały być naprawione i do dziś nie 
ma. 
Radny J. Strzelec 
- czy deratyzacja w gospodarstwach jest obowiązkowa? 
Pan Burmistrz 
- mamy problem ze szczurami na osiedlach, musimy rozpocząć jednocześnie deratyzację żeby 
były efekty, w osłonach śmietnikowych zamontowano stacje deratyzacyjne. 
Ad. 6 
Radny W. Tabor 
- w związku z remontem wiaduktu są problemy z objazdem, część osób jeździ przez Palko, w 
lesie jest zakaz. Jest droga piaskowa ale za hotelem są duże dziury. 
Pan Burmistrz 
- technicznie nie dało się remontować jednej strony a drugą puścić ruch, będzie to możliwe za 
półtora miesiąca, 
- wystąpiliśmy do Nadleśnictwa żeby dali zgodę na utwardzenie przez las ale teraz jest 
całkowity zakaz bo trwa wycinka drzew i od wczoraj ludzie dostają mandaty. Na teren 
kolejowy zamknięty nie możemy wjechać bez uzgodnień i utwardzać kamieniem. Jeśli zgody 
nie będzie, to nie możemy nic robić. 
Radny R. Dębicki 
-  nie chodzi o drogę piaskową wśród torów ale o utwardzenie odcinka za hotelem. 
Rozmawiałem z pracownikiem nadleśnictwa powiedział, że nikt się nie zwracał o zgodę na 
przejazd, wycinka była zaplanowana wcześniej, gdyby ktoś poprosił to przełożyliby wycinkę. 
Pan Burmistrz 
- rozmawiałem z Nadleśniczym z prośbą o zgodę na przejazd przez las, nie wiem jaki 
pracownik i co mówił. 
Radny R. Dębicki 
- ludzie tamtędy jeździli i nie było problemu. 
Pan Burmistrz 
- miłym dla wszystkich jest być łatwo, samorząd działa w warunkach prawnych, to jest 
kompleks leśny, wiem że wcześniej pozwalali jeździć. Była taka sytuacja że wysypaliśmy 
kamień na tą drogę, a później musieliśmy część zebrać. To co było teraz możliwe, to 
zrobiliśmy. 
Radny R. Dębicki 
- nie chodzi o utwardzenie przez las ale tego odcinka od Konstruktora, 
- zapytał czy są możliwe jakieś naciski na wykonawcę aby nie było dużych opóźnień, zróbmy 
wszystko żeby skrócić ten okres. 
Pan Burmistrz 
- trzeba przetrwać ten trudny okres, ZDP zobowiązało wykonawcę aby ruch lokalny jak 
najszybciej uruchomić. 
Radny W. Tabor 
- jak rozwiązać dojście dzieci do szkoły, 
- w trakcie prac kamienie lecą z wiaduktu. 



Radny R. Dębicki 
- zgłosić nachylony słup energetyczny na ul. Kwiatowej, jest tak nachylony że zerwał naciąg 
który go trzyma, Rejon Energetyczny stwierdził że nie jest źle, gdyby się przewrócił będzie 
natychmiastowa interwencja, 
- mieszkańcy ulic Ogrodowej i Kwiatowej proszą o zamontowanie po 2 progi zwalniające z 
uwagi na zwiększony ruch, rozmawiałem prawie ze wszystkimi mieszkańcami, 
- zwrócił się z prośbą do ZUK o wykoszenie krzaków przy ul. Leśnej, 
- poprosił o zabezpieczenie środków na dosadzenie drzewek, 
- nasz teren na Skarpie obsiać trawą, 
- zapytał czy mieszkańcy mogą sami namalować pasy o które proszą od 2 lat? 
Radny M. Żelezik 
- Czekaj w 2006 roku była powódź została zrobiona prowizorka, przepust jest zatkany należy 
go udrożnić, 
- na skrzyżowaniu koło p. Palimąka na przepuście pękła płyta i wystają druty co zagraża 
bezpieczeństwu, 
- Rada Sołecka przeznaczyła 12tys na plac zabaw, do dziś nic się nie dzieje a wakacje się 
kończą, 
- zięć p. Rokickiego z Czekaja pisał o zamontowanie lampy na słupie przy nowej drodze, 
dostał odpowiedź negatywną, prosimy o zamontowanie tej lampy bo jest niebezpiecznie z 
uwagi że są tam rowy. 
Krzelów – przy wjeździe do gospodarstwa na zakręcie utwardzić i uwałować pobocza, 
Swaryszów – w ubiegłym roku ZDP wykonało część prac przy odwodnieniu ale nie zostały 
one dokończone a w br miały być prace od posesji p. Kozińskiego w kierunku p. Szarek, 
- na posesji p. Agnieszki Sobczyk krzaki wystają poza rowem, ona mieszka w Kielcach, 
- usunąć odrosty krzaków od posesji p. Szarek do posesji p. Celban droga powiatowa. 
Marianów – Rada Sołecka przeznaczyła 2,5tys. na poszerzenie skrzyżowania ale nie wszyscy 
są zadowoleni, wstawiono dreny a na łukach wysypano kamień czy nie można było tam dać 
asfaltu? 
- 8 radnych zwróciło się z pismem o wykonanie uchwały w sprawie sieci szkół, odpowiedź 
dostaliśmy na piśmie, nie było numeru pisma, koperta nie zaklejona, wystarczyło 
odpowiedzieć tak lub nie. 
Czekaj – p. Leszek Opałka zgłasza na posesji spadkobierców p. Bieli 3 modrzewie, 1 jest 
nacięty do połowy tam jest linia energetyczna, prosimy o ocenę czy zagraża bezpieczeństwu. 
Pan R. Dobrowolski 
- piraci drogowi wykorzystują dobre drogi, mieszkańcy Rajskiej proszą o progi zwalniające i 
pasy – chciałbym uczestniczyć przy ustalaniu miejsc. 
Radny J. Wiencek 
- prośba o zgłoszenie na Komisariat aby były wzmożone kontrole w ostatni weekend wakacji, 
- była próba dewastacji siłowni na Skarpie, mamy instrument to należy go wykorzystać. 
Radny J. Strzelec 
- prośba o utwardzenie drogi od cegielni w kierunku Koryczan, 
- p. Kijowski prosi o utwardzenie szlaką drogi od Czepca pod lasem, 
- budynek SP Mstyczów jest w złym stanie, konieczne odmulenie i zadaszenie nad wejściem  
do kotłowni, 
- drzewa na Podlesiu przy posesji 99 zagrażają nowemu ogrodzeniu, 
- wyciąć drzewa w Białowieży, 
- oświetlenie przy posesji nr 23 w Białowieży, 
- podciąć świerki przy budynku SP Mstyczów, przy wichurach mogą uszkodzić dach. 
Radna A. Konieczna 
- czy budowa pawilonu na Bazie TKR już została zakończona? 



- czy do soboty zostanie naprawiona kostka na wjazdach na plac targowy? 
- prosimy o prace równiarką na drodze nr 531/3. 
Radny N. Jawor 
- już trzeci raz pytam jaka działalność jest prowadzona w firmie EKO POL WOS i nadal nie 
mam odpowiedzi, a coś tam się dzieje bo widzę wjeżdżające samochody i odpady na placu, 
- obciąć gałęzie przy posesji p. Czekaja w Zielonkach, rolnicy sprzętem nie mogą przejechać, 
- czy SP w Pawłowicach ma stosowne uzgodnienia od PSP i SANEPID? 
- mieszkańcy Borszowic proszą o przesunięcie przystanku. 
Radny Z. Adamski 
- po raz kolejny zgłaszam problem wzmożonego ruchu Tirów na ul. Polnej, mieszkańcy 
posesji nr 12 nie mogą spać, nie przygotowano się do remontu wiaduktu, objazd można było 
zrobić przez teren kolejowy, 
- na chodniku w Rynku przy kościele duża dziura, 
- miała być lampa przy ul. Sportowej i nic się nie dzieje, oświetlenie z wieży nie zdaje 
egzaminu, 
- na Jędrzejowskiej duży ruch a droga wąska, wystąpić o budowę chodnika, 
- ul. Nagłowicka k/Lipiec nadal przy ulewach zalewa posesję, brak lampy przy tej posesji, 
- co z przystankiem na Wodzisławskiej w jedną i drugą stronę jest ok. 1km, 
- przy ul. Klonowej jest nie zabezpieczone szambo należy je zasypać, usunąć również komin 
który stanowi zagrożenie, 
- parking przy kościele w Rynku zapadnięta część, wyciąć i naprawić, 
- kiedy przejście do nowego budynku Urzędu? 
- mieszkańcy Bąkowskiej mają problem ze żmijami, 
- odwodnienie na drodze do Fermy, jeżdżące nocą samochody nie dają ludziom spać. 
Proszę o odpowiedź na piśmie. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- czy został podpisany protokół odbioru zagospodarowania terenu po pracach związanych z 
robotami budowlanymi przy sieci cieplnej dla SPEC w Sędziszowie? 
- kiedy będzie wykonana rozbudowa parkingu przy bl. Nr 3 na os. Sadach? 
- proszę o informację czy wyjazd do Norwegii Pana Przewodniczącego i Burmistrza w 
sierpniu 2017 roku był prywatny czy służbowy. Jeśli to był wyjazd prywatny to nie mam 
pytań. Natomiast, jeżeli to był wyjazd służbowy, proszę o odpowiedź na kilka pytań: 
1. Jaki był cel wyjazdu? 
2. Jaki był ogólny koszt wyjazdu? 
3. proszę o skan sprawozdanie z wyjazdu. 
4. proszę o skan umów podpisanych podczas pobytu w Norwegii. 
Radny Z. Konieczny 
- jest uchwała zebrania wiejskiego w Jeżowie na dostawę kruszywa na drogę do łąk, kiedy to 
będzie bo będą kłopoty z przejazdem, 
- znak drogowy „ustąp pierwszeństwa” leży w rowie. 
Radny Z. Gładki 
- prośba mieszkańców w sprawie przejść z kostki na Dworcowej, miały być nadlane i 
oznaczone, 
- był przegląd placów zabaw a w Łowini belki na huśtawkach są zgniłe, 
- droga od powiatowej za owczarnią kręgi przy budowie drogi zostały zasypane, teraz trzeba 
przeciąć i zagęścić, 
- prośba aby na przyszłość starać się o remont drogi powiatowej Łowinia – Pawłowice, w 
związku z remontem wiaduktu ruch samochodowy przeniósł się na tą drogę i ona niszczeje. 
Radny Z. Adamski 
- k/Kościoła w Rynku na dziś nikt nie odbiera…… 



- zwrócić się do PKP o remont przejazdu. 
Radny N. Jawor 
- chodnik w kierunku cmentarza obsypuje się i krawężnik przesuwa się w kierunku rowu. 
Radna A. Konieczna 
- proszę o przegląd pojemników na odzież, w całej gminie to samo Caritas nie odbiera i worki 
z odzieżą leżą wokół pojemników. 
Radny Z. Gładki 
- przy przejeździe jest konieczny prawoskręt. 
Radny W. Tabor 
- na skrzyżowaniu ul. Klimontowskiej krzaki sięgają do 1/3 drogi, 
- na pojemnikach na odzież jest nr telefonu wystarczy zadzwonić i odbiorą. 
Radny J. Strzelec 
- na każdej sesji to samo, jakie nakłady na tzw. sprawy przyziemne, czy jeśli odzyskamy VAT 
to przeznaczymy go na drogi? 
Pan Przewodniczący 
- odnośnie SP Pawłowice w dniach 15 – 16 sierpnia wycięto tuję, uszkodzono świerka, 3 
rynny zdjęte i wyrzucone, to samo brama i furtka. Może przeznaczyć środki na ujęcie 
sprawców, 
- odbieram dużo telefonów na temat wniosku Komisji Rewizyjnej do RIO. Jest gazeta 
samorządowa podane są telefony gdzie można dzwonić, zadzwoniłem do Warszawy 
odpowiedziano mi, że bez dokumentów nie udzielą mi odpowiedzi a tak w ogóle to chyba 
robię sobie żarty. Złożył pismo na ręce Przewodniczącego Komisji Budżetowej i poprosił o 
odpowiedź. 
Radny N. Jawor 
- proszę nie sugerować że dewastacji w Pawłowicach dokonali mieszkańcy Boleścic. 
Radny J. Strzelec 
- czy to jest zapytanie czy interpelacja? 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- interpelacje kieruje się tylko do Burmistrza, pismo jest do Komisji Budżetowej prywatnie 
nie róbmy sobie żartów. 
Radny J. Strzelec 
- RIO odpisała w tej sprawie, to się z tym nie dyskutuje, nie szukajmy dziury w całym. 
Radny M. Żelezik 
- takiego przejazdu kolejowego jak u nas to już nigdzie się nie spotka, przepisy budowlane 
obowiązują również na PKP, więc dlaczego tak jest. 
Pan Przewodniczący 
- byłem w Ministerstwie infrastruktury kolejowej, linia jest w przebudowie, są pisma od nas i 
nic, będziemy dalej monitować. 
Pani Sekretarz 
- na tym przejeździe są rozjazdy o różnej wysokości, temat jest możliwy do realizacji ale na 
pewnej długości muszą być zdjęte tory, teren wyrównany i od nowa położone. 
Pan Przewodniczący 
- odnośnie kładki powiedziano, że im nie zależy, jeśli damy na projekt np. 200tys. i na 
inwestycję ok. 4mln to PKP wtedy wyrazi nam zgodę. 
Radny Z. Gładki 
- PKP twierdzi że przejazd leży w drodze powiatowej i oni powinni to robić. 
Pan Burmistrz 
- remont torów jest ujęty w przebudowie linii Skarżysko – Kozłów. 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 



- odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów i nadania jej statutu. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
2 głosy – przeciw                 uchwała Nr XXXIV/231/2017 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały  w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze publicznej. 
Głosowanie 
14 głosów – za                 uchwała Nr XXXIV/232/2017 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie o utrzymaniu porządku i czystości w 
gminie. 
Głosowanie 
14 głosów – za                uchwała Nr XXXIV/233/2017 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały  w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów w zamian za uiszczona przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
Głosowanie 
14 głosów – za               uchwała Nr XXXIV/234/2017 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały  w sprawie ustalenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie Gminy Sędziszów oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej. 
Głosowanie 
14 głosów – za                    uchwała Nr XXXIV/235/2017 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Sośno. 
Głosowanie 
15 głosów – za                  uchwała Nr XXXIV/236/2017 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany „Rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym 
i wolontariacie, na rok 2017”. 
Głosowanie 
15 głosów – za                  uchwała Nr XXXIV/237/2017 
Ad. 14 
Pani Skarbnik 
- odczytała projekt uchwały  w sprawie zmian w WPF na lata 2017 – 2028. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
3 głosy – wstrzymujące się        uchwała Nr XXXIV/238/2017 
Pani Skarbnik 
- odczytała projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
12 głosów – za  
3 głosy – wstrzymujące się            uchwała Nr XXXIV/239/2017 



Ad. 15 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Radny W. Tabor – planowane zakończenie prac na wiadukcie to koniec listopada, 
- zwrócimy się o zgodę na utwardzenie drogi od Konstruktora, 
- wystąpimy o zabezpieczenie przed spadającymi kamieniami z wiaduktu. 
Radny R. Dębicki – przechylony słup na ul. Kwiatowej zgłosimy, 
- progi na Ogrodowej i Kwiatowej sprawdzimy czy w br. będzie możliwość zamontowania 
przynajmniej po jednym. 
- wykoszenie terenu między os. Skarpa a ul. Leśną przyjmujemy do wykonania, 
- poprosimy Fundację o drzewka na dosadzenie na osiedlach, 
- pasy na ul. Majowej, miały być namalowane. 
Radny R. Dobrowolski – sprawdzimy jakie pieniądze są w budżecie, 
Radny M. Żelezik – wiemy że rów w Czekaju trzeba dokończyć, 
- świerki na posesji przez tyle lat nic się nie dzieje, nie będziemy wchodzić na prywatną 
posesję, 
- przepust k/Palimąki sprawdzimy, 
- plac zabaw w Czekaju, trwają procedury, czekamy na mapy – okres oczekiwania do 3 
miesięcy, 
- nie ma piątej linki trzeba robić pełny projekt aby zamontować lampę, 
- pobocze zgłosimy do ZDP, 
- dokończenie rowów w Swaryszowie było przyrzeczone, Dyrektor Grad ponownie zapisał to 
zadanie, jest to bardzo ważna rzecz bo zalewa 3 posesje, 
- na 2018 rok ujmą kolejne rowy przy naszej partycypacji, 
- wystąpimy o usunięcie drzew na posesji, my możemy to co w pasie drogowym, 
- Marianowska poszerzenie asfaltem na skrzyżowaniu, można jeszcze więcej ale już nie wtym 
roku. 
Radny J. Wiencek – zgłosimy Policji o wzmożone patrole w ostatni weekend, 
- kamerę będziemy przerzucać w inne miejsca. 
Radny J. Strzelec – drogę od cegielni przyjmujemy do realizacji, 
- żużel na drogę dowieziemy, 
- sprawdzimy odwodnienie przy SP Mstyczów, będę rozmawiał z Dyrektorem, 
- drogę na Podlesiu zgłosimy, 
- Białowieża droga przy sołtysie wyciąć drzewa, sprawdzimy, 
- oświetlenie przy posesji nr 23 do rozeznania. 
- świerki przy szkole podetniemy. 
Radny A. Konieczna – pawilon na Bazie oprócz rusztu zakończony, czekamy na mapy 
geodezyjne, 
- kostka na wjazdach na targu będzie poprawiona, 
- drogę k/ cmentarza wyrównamy w ramach możliwości finansowych. 
Radny N. Jawor – działalność w firmie p. Ostrowskiego, dalej jest w rękach Komornika, nie 
ma żadnego ogłoszenia, zgłosimy na Policję aby sprawdzili co się tam dzieje, 
- podcięcie gałęzi w Zielonkach sprawdzimy, 
- zwrócę się do Dyrektora SP Pawłowice o przedstawienie dokumentów z PSP i SANEPID, 
- przestawienie przystanku – już zwiększyliśmy ilość o 77szt. 
Radny Z. Adamski – udzielimy odpowiedzi na piśmie. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik – protokół po zakończeniu prac przez SPEC podpisany. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- chodniki są załamane między bl nr 3 a parkingiem, 
Pan Burmistrz 



- przeszliśmy ze SPEC tam gdzie było zniszczone zostały poprawione, między posesją p. 
Kemula a placem zabaw chodnik do przebudowy. 
Sprawdzimy i po powrocie Prezesa z urlopu uzgodnimy co trzeba zrobić, 
- poszerzenie parkingu przy bl. Nr 3 zostało wykonane. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- pisałam wnioski do budżetu o zwiększenie ilości miejsc parkingowych, utwardzono tylko 
teren gdzie była wcześniej osłona, czy Pan uważa że to jest poszerzenie? 
Pan Burmistrz 
- firma stwierdziła że dalej nie będą robić ze względu że jest zakręt. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- 12 maja obiecał Pan, że będzie spotkanie i do dziś nic, nadal proszę o rozbudowę parkingu 
przy bloku nr 3. 
Pan Burmistrz 
- sprawdzimy jeśli jeszcze da się przesunąć będziemy dyskutować na miejscu, 
- wyjazd do Norwegii – wymiana międzynarodowa jest dzisiaj standardem, ci Państwo byli u 
nas 2 lata temu w przedszkolu. My w ramach wymiany poznawaliśmy nowe doświadczenia, 
byliśmy bardzo serdecznie przyjęci w przedszkolu, szkole i gminie. Wyjazd naszą gminę nic 
nie kosztował, zaproszenie mieliśmy jako delegacja reprezentująca gminę Sędziszów, 
zrobiliśmy reklamę i promocję. 
Pan Przewodniczący 
- wszystko finansowała moja córka, która jest Dyrektorem przedszkola. 
Pan Burmistrz 
- to samorządy nas przyjmowały, wiele doświadczeń będę chciał przenieść do naszego 
przedszkola. 
Radny Z. Konieczny – kruszywo na drogę dowieziemy, 
- znak sprawdzimy, 
- droga k/ przejazdu zlecimy, 
- przepełnione pojemniki na odzież zgłosimy, 
Radny W. Tabor – krzaki nad drogą zetniemy. 
Ad. 17 
Dyrektor OSiR 
- gdyby była przebudowa ulicy Ogrodowej tam na skraju jest słup a koło posesji p. Musiał, 
przesunąć słup a hydrant zrobić podziemny. Koło p. Ostrowskiego jest wąsko i 
niebezpiecznie, potrzebne jest lustro. 
Radny Z. Adamski 
- chodniki na Marianowskiej zarośnięte chwastami. 
Pani R. Pacholec 
- zapytała z kim radny Dębicki rozmawiał w sprawie progów zwalniających na Ogrodowej, 
ulica jest wąska tam próg jest niepotrzebny, lustro tak popieram. 
Radny R. Dębicki 
- rozmawiałem praktycznie ze wszystkimi, oprócz Pani. 
Pan Burmistrz 
- w pierwszej kolejności na Ogrodowej zamontowałbym lustro a w sprawie progów trzeba się 
zastanowić. 
Pani R. Pacholec 
- takim newralgicznym punktem jest skrzyżowanie Ogrodowej i Leśnej, 
- chodnik do cmentarza w górnej części rozsypał się. 
Dyrektor OSiR 
- często słyszę od mieszkańców Ogrodowej że droga jest na ich gruntach, najpierw sprawdzić 
własności. 



- lustro przy wyjeździe z Zielonej źle ustawione z prawej strony nic nie widać. 
Radny W. Tabor 
- do Pani Sekretarz, zakręt na PALKO zamontować lustro, 
- przy ruchu od PALKO był problem na przejeździe, bo duże zablokowanie i nie mogli 
zamknąć, 
Radny R. Dobrowolski 
- przejście dla niepełnosprawnych na Dworcu zostało uregulowane, jest odnowiona płyta, jeśli 
osoba chce jechać musi zgłosić 48 godzin wcześniej, są też nagłe sytuacje ale trzeba 
powiadomić dyżurnego. 
Radny M. Żelezik 
- w Krzelowie droga powiatowa naprzeciw starego stawu zrobiła się szczelina na nowym 
asfalcie. 
Pani A. Konieczna  
- przy powiatowej łączącej się z drogą boczną k/Mentel również potrzebne lustro, 
Przedsiębiorca 
- czy gmina może oznaczyć dojazd do ul. Przemysłowej bo kierowcy nie wiedzą jak jechać, 
- czy jest możliwość ustalić miejsca parkingowe aby rodzice dowożący dzieci do SP Nr 2 
mogli zostawić samochody i przeprowadzić dziecko wiaduktem? 
Pani B. Grabek 
- na poboczach drogi powiatowej wywiercone dziury i nie zabezpieczone. 
Radny J. Jaworski 
- studzienka koło posesji p. Kemula jest dziura i również nie zabezpieczona, 
- fundusz sołecki jest przeznaczany na zadania inwestycyjne, moim zdaniem powinien być na 
estetykę, wycinkę krzaków. 
Radny J. Strzelec 
- otrzymaliśmy informację z wykonania budżetu za I półrocze – np. w świetlicach nie ma 
żadnych opłat. 
Pan Przewodniczący 
- po wyjeździe do Włoszczowy ustalimy terminy spotkań w sprawie przekształcenia ZUK. 
Przewodniczący zamknął obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 

Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                                   Sekretarz                                  Przewodniczył 

 

 

 

 
Uwagi przyjęte do protokołu, zgłoszone przez Wiceprzewodniczącą RM dotyczące pytań i 
odpowiedzi: 
W pkt Ad. 15 protokołu powinno być: 
Odpowiedzi: 



Pan Burmistrz: Czy został podpisany protokół? Tak, został podpisany protokół po pracach 
SPEC. 
Pani Bożena Wójcik: na jakiej podstawie został podpisany protokół? Jak teren został 
uporządkowany ale nie przywrócony do stanu pierwotnego. Gdzie chodniki są pozałamywane. 
Tak jak na poprzedniej sesji zgłaszałam (dwie sesje wcześniej) 12 maja żeby zwrócić na to 
uwagę. 
Pan Burmistrz: Zwróciliśmy na to uwagę, przeszliśmy ze SPEC po wszystkich miejscach i te 
miejsca gdzie wjazd, przy pracach dało się to ocenić że to zniszczone, zostało poprawione, 
natomiast ten chodnik jest do całkowitej przebudowy co jest przy Pani Kemula, a między na 
przykład Trójką. 
Pani Bożena Wójcik:  ja mam na myśli ten pierwszy chodnik, koło placu zabaw co jest 
między parkingiem a placem zabaw, przecież tam jest taka koleina zrobiona, dlatego 
wykonawca przyszedł do mnie a ja mu nie podpisałam, zwrócił się do Urzędu i wyście mu 
podpisali. A koleiny są takie jakie są. 
Pani Bożena Wójcik: jak mogliście przejść i nie widzieć że chodniki są zapadnięte? Że są 
koleiny zrobione? 
Pani Bożena Wójcik:  oczywiście ja rozumiem że musieli którąś drogą wjeżdżać, 12 maja 
2017 roku mieliśmy sesję, prosiłam aby zwrócić na to uwagę. 
Pan Burmistrz: być może umknęło, oni zlecili to SPEC, mogli sami poprawić, dojdziemy do 
tego, myślę że trzeba poczekać, Pana Prezesa nie ma do 12 września. Na pewno dojdziemy do 
porozumienia, w innych miejscach przeszliśmy całe osiedle, ten teren co było robione, no i 
trzeba przyznać, że nie jest od razu idealnie, że do dobrego stanu pierwotnego odtworzenia z 
pracami ziemnymi, z chodnikami, zostało ponadlewane, jakieś tam zjazdy, asfalty, kawałeczki 
asfaltu na placach, zostało zrobione, taka jest nasza ocena. 
Pan Burmistrz: Kiedy rozbudowa parkingu przy bloku numer 3?  
To znaczy to co było, to poszerzenie zostało wykonane, wydaliśmy 5 000,00zł. 
Pani Bożena Wójcik: Panie Burmistrzu umawialiśmy się, pisałam wnioski do budżetu na 
2017 rok o poszerzenie parkingu w celu zwiększenia miejsc , to co zostało wykonane, tak jak 
Pan Burmistrz pamięta, osłona w niewłaściwym miejscu została wstawiona, zostały wykonane 
prace ziemne, utwardzony kamieniem, a w tej chwili położony tylko asfalt. I to Pan Burmistrz 
uważa że jest rozbudowa tego parkingu? Zwiększające o 3 miejsca postojowe. 
Pan Burmistrz: według inwestycji, według tego co mi przedłożyli, na tyle żeby zachować 
wszystkie warunki, aby było możliwe to wykonanie poszerzenia. Jeśli nie możemy dyskutować 
dalej, pójść na, jeszcze zweryfikować, szybko weszła firma, stwierdziła że nie będą tego robić, 
bo przy zakręcie ze względu na warunki włączania się, jak ktoś będzie wjeżdżał i tam 
parkował, uznali że więcej tego nie będą. 
Pani Bożena Wójcik : czyli co firma decyduje czy Pan Burmistrz decyduje? 
Pan Burmistrz; my możemy …… 
Pani Bożena Wójcik: Przecież zlecenie prac jest…….. 
Pan Burmistrz: Nie, nie. Prace zostały zrobione. Miejscami parkingowymi….trzeba to 
poddać dyskusji aby wszystko miało ręce i nogi, proszę się nie denerwować. 
Bożena Wójcik: dlatego, Panie Burmistrzu nie denerwuję się, tylko czekam na spotkanie o 
którym Pan Burmistrz powiedział 12 maja 2017 roku, że będzie spotkanie: Pan jako 
Burmistrz, ja jako radna z okręgu i naczelnik. 
Pan Burmistrz: Zrobimy spotkanie. 
Pani Bożena Wójcik: Tego spotkania nie ma. 
Pan Burmistrz: Piękne miejsce zrobiliśmy, ładnie taka wizytówka wasza. 
Bożena Wójcik: Nie zgadzam się, nadal podtrzymuję i proszę o rozbudowę parkingu przy 
bloku nr 3 na osiedlu Sady. 



Pan Burmistrz: Parkingu brakuje, przejdziemy i przedyskutujemy, jeśli wspólnie stwierdzimy 
że gdzieś da się racjonalnie to umieścić, żeby na tej, kilka miejsc zrobić, na pewno od strony 
już wjazdu, tam tego robić nie wolno, tak w dziale inwestycji, gdzie się da przesunąć w drugą 
stronę. Będziemy dyskutować na miejscu. Także proszę nie odbierać tego że czegoś nie 
chcieliśmy. Tylko na takim etapie jest, co trzeba było zrobione, z dodatkowych środków z 
bieżącego utrzymania. W budżecie innych zadań nie mieliśmy. 
Pan Burmistrz: Czy wyjazd do Norwegii był służbowy i jaki cel? 
Szanowni Państwo, w ogóle wymiany międzynarodowe, wyjazdy jest to takim standardem 
funkcjonowania samorządów, podpatrywanie, co u kogo dobre, , nawiązywanie kontaktów, Ci 
Państwo, gościliśmy ich z Norwegii, nie pamiętam, kilka miesięcy wstecz, przyjechała 
Dyrekcja, być może 2 lata minęło, gościliśmy ich w Naszych Przedszkolach, Szkole, byli 
bardzo zainteresowani, chociaż funkcjonowanie przedszkola w Norwegii bardzo to wszystko 
przebija. I to jest to poznawanie siebie nawzajem, nowe doświadczenia które się zdobywa, 
nawet te, to że dziękowaliśmy za to że w tamtym regionie tyle ludzi z Polski, gdzie oni byli 
bardzo dumni zachwyceni, ma pracę i to dobrze płatną, powiem byliśmy tak serdecznie 
przyjęci, poświęcili nam cały dzień, drugi dzień w szkole, w przedszkolu, w którym tak od 
podszewki, jak funkcjonowanie, jedno co we mnie uderzyło to uchwalanie miejscowych 
planów, gdzieś na oficjalnych spotkaniach bym to zgłaszał, tam się oczywiście 
uwarunkowania prawne, spotyka się samorząd  i on bez uzgadniania w trzydziestu kilku 
instytucjach zmiany prawa które trwa, ludzie się wściekają po 3 – 4 lata prosto, tam robią, 
zaznaczają i potem według takiej wydają decyzję. 
Pan Jan Strzelec: Panie Burmistrzu odpowiedziałeś sobie sam. A co jest u nas. Alfa i omega. 
Pan Burmistrz; tam biurokracja jest 10% tego co u nas, tam się wierzy człowiekowi. 
Pan Jan Strzelec: A no właśnie. 
Pan Burmistrz; Tam jest szacunek i do człowieka i do władzy, co sprawuje urząd, inaczej 
ale….. 
Pan Nikodem Jawor: Wierzyłem że załatwisz sprawę z Boleścicami, nie załatwiłeś! 
Pan Burmistrz; Wyjazd, oczywiście złotówki z budżetu Gminy na to nie poszło, wszystko 
finansowaliśmy z Panem ……. 
Pan Przewodniczący- protokół 
- wszystko finansowała moja córka, która jest Dyrektorem przedszkola. 
Pan Przewodniczący: Panie Burmistrzu tylko dopowiem jedno zdanie żeby nie było żadnych 
wątpliwości odnośnie finansów. Finansowała to wszystko moja córka, która mieszka w 
Norwegii, jest Dyrektorką Przedszkola. Dziękuję. 
Pan Burmistrz; Wyjazd, nie prywatny, wyjazd na zaproszenie. Przyszło zaproszenie oficjalne 
i wyjechaliśmy jako delegacja reprezentując Gminę Sędziszów. W ciągu godziny po ukazaniu 
się tam była prasa, media, oprowadził nas samorząd po tych wszystkich, łącznie z tym co 
mają takie charakterystyczne renty, z pełnym składem Panią Burmistrz, przewodniczącym 
Rady, naczelnikami odpowiedzialnymi za wszystkie instytucje, a potem spotkanie na rynku z 
prasą. W ciągu godziny było 2tys wejść na artykuł, który dała gmina. Przecież my to skromni 
mali ludzie a uznani byliśmy, zrobiliśmy dla Polski reklamę, że tylko sobie wymarzyć. W 
innych miejscach nie wiem czy komuś się to udało. 
Pani Bożena Wójcik: Czyli był wyjazd prywatny? Jeżeli jest wyjazd prywatny ja nie 
potrzebuję żadnych odpowiedzi. 
Pan Burmistrz; Pani Radna, nie, nie…… 
Pan Przewodniczący: Niech Pani nie szuka czegoś, ja powtarzam córka moja jest 
Dyrektorką Przedszkola w Norwegii, przyjechała tu i sfinansowała nam po prostu wyjazd i 
koniec. To jest przestępstwo że nam sfinansowała? 
Pani Bożena Wójcik: Ja zadawałam inne pytania……. 



Pan Burmistrz: Główna sprawa to była po stronie zapraszającej i instytucji, bo to 
samorządy nas przyjmowały, gdzie tylko jako tłumacz spędził kilka dni na tych objazdach, 
była córka Pana Przewodniczącego, ale mieliśmy oficjalne spotkania i złotówki z budżetu 
Gminy jaką reprezentowaliśmy służbowo, jako Gmina, występowaliśmy jako Gmina, ja to 
dawałem na Facebooku, żeby ludzie zobaczyli jak byliśmy przyjmowani, wiele doświadczeń ja 
będę się starał wprowadzić do naszego Przedszkola, każdy taki …. Szanowni Państwo ja 
jeszcze powiem każdy wyjazd, jak byłem Dyrektorem Zespołu Szkół w Krzelowie, był jeszcze 
Czesław Siekierski, on był Dyrektorem takiej ONZ Organizacji, 2 albo 3 razy wyjazdy 
studyjne, poznawaliśmy spółdzielnie, funkcjonowanie gospodarstw itd. Pewnie dlatego, jak to 
trzeba prowadzić , jedyne gospodarstwo jakie udało się uratować, to się mnie udało w 
Krzelowie, funkcjonuje do tej pory. Wszystkie popadały. A u nas wniosek kolejny, 
oczyszczalnia ścieków, sam pisałem projekt , sam jeździłem, co wydało się niemożliwe, ale 
wyjazd gdzieś za granicę mnie tego nauczył. I tak to proszę odebrać. Ja bym się cieszył, 
powiem tak ja bym się bardzo cieszył jakby ktoś tam nas ładnie reprezentował i będę 
przyklaskiwał. 
 


